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Dansk Kennel Klub 
Parkvej 1  
DK-2680 Solrød Strand 
 
 
 

Referat 
Repræsentantskabsmøde 22. marts 2025 
 
 
 
 

Kl.: 10:00 

Sted: Kobæk Strand Hotel og Konference 

Referent: Lone Sommer 

 
 
 

 Velkomst 

 Jørgen Hindse bød velkommen. 
Der var følgende deltagere:  
53 repræsentanter fra 40 specialklubber. 
28 repræsentanter fra DKK’s kredse. 
7 fra DKK’s bestyrelse. 
9 deltagere blev godkendt af repræsentantskabet, de er uden stemmeret.  
4 formænd fra udvalg under DKK, som også er uden stemmeret.  
Stemmeberettigede i alt 88. 

A.  Valg af dirigent 

 Dansk Kennel Klub foreslog Michael Johannesen, og han blev enstemmigt valgt som dirigent. 
 
I DKK’s love §23 stk 1 fremgår det bl.a., at ordinært repræsentantskabsmøde afholdes hvert andet år (ulige 
år). Bestyrelsen fastsætter datoen og mødestedet og indkalder i november-nummeret af medlemsbladet 
repræsentanterne til mødet.  
Dirigenten konstaterede, at  

− Der blev sendt en orienteringsmail den 25/10-2024 til alle formænd i specialklubber, kredse og ud-
valgsmedlemmer med orientering om dato for repræsentantskabsmødet.  

− I november nummeret af DKK’s medlemsblad Hunden blev der på side 8 indkaldt til Repræsentant-
skabsmødet jævnfør DKK’s love §23 stk. 1. 

− I december nummeret blev der ligeledes gjort opmærksom på repræsentantskabsmødet med dags-
orden.  

− Henholdsvis den 20/1-2025 og 21/1-2025 blev der sendt oplysning og tilmeldingslink til alle special-
klubber, kredse og udvalgsmedlemmer.   

 
Dirigenten bekræftede herefter repræsentantskabsmødet som lovligt varslet og indkaldt.  
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 Dansk Terrier Klub blev Årets specialklub. 
Guldnål blev tildelt Birgit Seloy. 
Guldnål blev tildelt Harris Jensen 
Repræsentantskabet udnævnte Henrik Johansen som æresmedlem. 

 

B.  Valg af 3 stemmetællere 

 Der blev valgt 3 stemmetællere: 
Marie Springer 
Anette Bak Frederiksen 
Uli Nomis 
 

C.  Formanden aflægger DKK’s årsberetning for de sidste 2 år. 

 Årsberetningen fra formanden og fra alle udvalg er sendt pr. e-mail til alle deltagere og alle specialklubber 
forud for Repræsentantskabsmødet. 
 
Der var spørgsmål og kommentarer til forskellige beretninger: 
 
Formandens beretning: Kirsten Ottow fra Dansk Dalmatiner Klub vedr. en afgjort klagenævnssag, hvor spe-
cialklubben ikke følte, at de var blevet hørt. Henrik Rasmussen fra Dansk Schnauzer og Pincher Klub ytrede 
også ønske om bedre samarbejde. Maria Aagaard fra Cavalierklubben udtalte, at der er godt samarbejde, 
men havde dog håbet på bedre kommunikation vedrørende åbne stambøger. Direktør Jens Glavind rede-
gjorde for overførsel af hunde med eller uden anden stambog fra andre organisationer.  
 
Beretning fra dommerpåsætningsudvalget: Kirsten Ottow fra Dansk Dalmatiner Klub ønskede, at der bliver 
lyttet mere til specialklubbens dommerønsker. Birgit Seloy redegjorde kort for valget af udstillingsdommere 
til DKK’s udstillinger. 
  
Beretning fra eksteriørdommerudvalget: Kirsten Ottow fra Dansk Dalmatiner Klub ønskede mere samar-
bejde om uddannelse af udstillingsdommere. Anne Birgitte Schilling fra Pudelklubben nævnte, at de bruger 
aspiranter på deres specialklubudstillinger med stor succes.  
 
Beretning fra Mentalbeskriverudvalget: Henrik Rasmussen fra Dansk Schnauzer og Pincher Klub ønskede 
svar på, hvad Mentalbeskriverudvalget kan gøre for de klubber med små hunde. Det blev anbefalet, at for-
manden for Mentalbeskriverudvalget Helle Mulvad og Henrik Rasmussen kunne mødes efter Repræsen-
tantskabsmødet, for at drøfte, hvad der kan gøres for de små racer.  
 
Beretning fra NKU og FCI: Der var spørgsmål til NKU-beretningen, om der kunne tages hensyn til, at nordi-
ske udstillinger ikke lægges samtidig med andre udstillinger i de nordiske lande.  

 
Beretning fra Sundhedsudvalget: Helle Priess Dansk/Svensk gårdhundeklub havde spørgsmål vedrørende 
matadoravlsgrænsen. Anne Birgitte Schilling nævnte også, at det ikke er et problem. Jens Glavind nævnte, 
at matadoravlsgrænser netop er taget ud af etiske regler, da DKK kommer til at følge lovgivningen på områ-
det. Dansk Nova Scotia Duck Tolling Retriever Klubben roser DKK på området. 
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Beretning fra Udstillingsudvalget: Kirsten Ottow fra Dansk Dalmatiner Klub ønskede at få oplyst, hvorfor 
DKK afholder 3 dages udstillinger. Jørgen Hindse besvarede spørgsmålet.  
 
Beretningerne taget til efterretning.  
 

D.  Kassereren forelægger de reviderede regnskaber for de sidste 2 år til godkendelse og meddelelse af an-
svarsfrihed samt forelægger budget for de kommende 2 år. 

 Regnskabet er sammen med årsberetningerne sendt pr. e-mail til alle deltagere og alle specialklubber forud 
for Repræsentantskabsmødet. 
Direktør Jens Glavind redegjorde for regnskabet og indtægter. Jørgen Hindse redegjorde for balancen.  
 
Regnskabet blev godkendt enstemmigt og der blev meddelt ansvarsfrihed til bestyrelsen.  
 
Direktør Jens Glavind redegjorde for budgetterne for de kommende to år.  
 

E.  Fastsættelse af diæter, refusioner m.v. 

 Refusioner og diæter blev foreslået uændret i lighed med repræsentantskabsmødet i 2023. 
Dette blev enstemmigt valgt af repræsentantskabet.  
 

F.  Bekendtgørelse af resultatet af bestyrelsesvalget samt eventuelt valg af suppleanter til bestyrelsen, jf. § 
18, stk. 3 og 4. 

 Offentliggørelse af valgresultat fra den 15. januar 2025: 
 
De øvrige racer:  
Der var valg om to pladser i bestyrelsen. Fire kandidater havde meldt sig. Stemmefordelingen: 
− Annette Bystrup  1136 stemmer 
− Helle Bekker  942 stemmer 
− Birgit Seloy  884 stemmer 
− Ulf Fjelsted Jørgensen  882 stemmer 
Annette Bystrup og Helle Bekker blev derfor valgt for en periode på 4 år. 
Birgit Seloy er dermed 1. suppleant til bestyrelsen for øvrige racer for 2 år. 
Ulf Fjelsted Jørgensen er dermed 2. suppleant til bestyrelsen for øvrige racer for 2 år. 
 
Jagthunderacerne:  
Der var valg om to pladser i bestyrelsen. Fire kandidater havde meldt sig. Stemmefordelingen: 
− Hanne Aae Theilgaard  1149 stemmer 
− Michael Hammerich  893 stemmer 
− Helle Schou Scheffmann  879 stemmer 
− Henrik Johansen  568 stemmer 
Hanne Aae Theilgaard og Michael Hammerich blev derfor valgt til bestyrelsen for en periode på 4 år.  
Helle Schou Scheffmann er dermed 1. suppleant til bestyrelsen for jagthunderacer for 2 år. 
Henrik Johansen er dermed 2. suppleant til bestyrelsen for jagthunderacer for 2 år. 
 
Brugshunderacer var ikke på valg ved dette valg, da Jørgen Hindse blev valgt for en fireårig periode i 2023. 
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Og derfor er der heller ikke valg af suppleant til bestyrelsen for brugshunderacerne, da Steen Larsen blev 
valgt på repræsentantskabsmøde i 2023 for en 4-årig periode. 
 

G.  Valg af revisor  

 DKK foreslog JS Revision, Henrik Ladewig som revisor.  
Repræsentantskabet vedtog genvalget enstemmigt.  
 

H.  Valg af medlem(mer) og suppleanter samt jurist til disciplinærnævnet 

 Disciplinærnævnet består af 3 medlemmer samt suppleanter. Der vælges på hvert repræsentantskabsmøde 
1 eller 2 medlemmer til nævnet for en 4-årig periode. Der vælges desuden på hvert repræsentantskabs-
møde 3 suppleanter for en 2-årig periode. Juristen vælges for en 2-årig periode. 
 
Bestyrelsen foreslår fremover følgende sammensætning af Disciplinærnævnet: 

• Formand Christina Rune.  
På valg i 2025. Enstemmigt valgt af repræsentantskabet.  

• Medlem Poul Meineche.  
Valgt for 2-årig periode 2023. På valg i 2025 for en 4 årig periode. Enstemmigt valgt af repræsen-
tantskabet. 

• Medlem Anders Hegnet.  
Opstillede for 4-årig periode i 2023 skal derfor ikke vælges i 2025. 

• Juridisk konsulent: Michael Johannesen.  
Valgt for 2-årig periode 2023. På valg i 2025. Enstemmigt valgt af repræsentantskabet. 

• Forslag til 1. suppleant: Ole Sørensen for en 2-årig periode.  
Enstemmigt valgt af repræsentantskabet.  

• Forslag til 2. suppleant: Birgit Seloy for en 2-årig periode.  
Enstemmigt valgt af repræsentantskabet.  

• Forslag 3. suppleant: Henrik Johansen for en 2-årig periode.  
Enstemmigt valgt af repræsentantskabet.  

 

I.  Valg af repræsentant og suppleant samt jurist til klagenævnet 

 Nævnet består af 4 medlemmer: DKK’s formand, 1 repræsentant for opdrættere og 1 repræsentant for 
hundeejere, 2 personlige suppleanter for disse samt en jurist. Formanden for DKK er født medlem og for-
mand for nævnet.  
Der vælges på repræsentantskabsmøderne skiftevis 1 repræsentant for opdrættere og 1 repræsentant for 
hundeejere for en 4-årig periode samt en suppleant for den valgte – ligeledes for en 4-årig periode.  
På hvert repræsentantskabsmøde vælges 1 jurist for en 2-årig periode. 
 
Formand: Jørgen Hindse, ej på valg. 
Jurist: Er på valg ved hvert repræsentantskabsmøde. Nuværende er Kurt Sørensen. På valg i 2025. Bestyrel-
sen foreslog genvalg. Enstemmigt valgt af repræsentantskabet.  
Repræsentant for opdrættere: Erik Faarup valgt på repræsentantskabsmøde i 2021 og er dermed på valg 
2025. Bestyrelsen foreslog genvalg. Enstemmigt valgt af repræsentantskabet. 
Repræsentant for almindelige hundeejere: Bo Lasthein Andersen, valgt på repræsentantskabsmøde i 2023 
og er derfor først på valg i 2027.  
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Suppleant for repræsentant for opdrættere: Luise Rasmussen valgt på repræsentantskabsmøde i 2021 og 
er dermed på valg i 2025. På valg i 2025. Bestyrelsen foreslog genvalg. Enstemmigt valgt af repræsentant-
skabet.  
 
Suppleant for repræsentant for almindelige hundeejere:  Christina Dyna Rasmussen blev valgt på repræ-
sentantskabsmøde i 2023, og er først på valg i 2027. Men da Christina i mellemtiden er blevet en del af 
DKK’s bestyrelse ønskede bestyrelsen at indstille Ole Sørensen, (formand for beagleklubben) som suppleant 
for almindelige hundeejere i den resterende del af Christinas periode. Ole Sørensen blev enstemmigt valgt 
af repræsentantskabet indtil 2027.  
 

J.  Indkomne forslag 

 DKK’s bestyrelse har stillet forslag til ændringer af DKK’s love. Der har ikke været modtaget forslag fra andre 
til behandling på repræsentantskabsmødet.  
 
Følgende forslag til ændringer af DKK’s Love har været bragt i DKK’s medlemsblad Hunden i december ud-
gaven 2024 på side 4: 
 

Punkt i lovene Motivation og konsekvens Ny formulering 
§ 10 Medlemsblad 
Stk. 1. Klubben udgiver et 
medlemsblad, der tilsendes 
medlemmerne gratis. 

For at sikre overensstemmelse 
mellem DKK’s love og behovet 
for digitaliseret kommunikation 
samt differentieret medlemskab 
foreslås en ændring af DKK’s love § 
10. 
 
Konsekvens: DKK kan fremover 
kræve betaling for et fysisk 
eksemplar af magasinet 
Hunden, men alle medlemmer 
vil få adgang til en digital 
udgave. 

Stk. 1. Klubben udgiver et 
medlemsblad. 

 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget af repræsentantskabet.  
 
 

Punkt i lovene Motivation og konsekvens Ny formulering 
§ 13 Kontingent 
Stk. 1. 
Medlemskontingentet 
fastsættes af bestyrelsen og erlæg-
ges årsvis forud. 

DKK ønsker at gøre kontingentbeta-
lingen mere fleksibel, og 
foreslår derfor en ændring af 
DKK’s love § 13, så kravet om 
årlig betaling udgår. 
 
Konsekvens: Kontingentbetalingen 
kan opkræves differentieret. 

Stk. 1. Medlemskontingentet 
Fastsættes af bestyrelsen og betales 
forud. 

 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget af repræsentantskabet.  
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Punkt i lovene Motivation og konsekvens Ny formulering 
§ 14 Stemmeret 
Stemmeberettigede i klubbens anlig-
gender er æresmedlemmer og ordi-
nære medlemmer, der 
ikke er i kontingentrestance 
med mere end 2 måneder. 

For at imødekomme ønsket 
om differentieret medlemskab 
og reel medlemsindflydelse 
foreslås en ændring af DKK’s 
love § 14. 
 
Konsekvens: Det kræver 
medlemskab i minimum 
6 måneder for at opnå 
stemmeret i DKK. 

Medlemmer af Dansk Kennel Klub 
skal have minimum 6 mdr. 
medlemskab for opnåelse af stem-
meret. 

 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget af repræsentantskabet.  
 
 

Punkt i lovene Motivation og konsekvens Ny formulering 
§ 15 Udmeldelse 
Udmeldelse af klubben 
kan ske skriftligt med 1 
måneds varsel. Eventuelt 
overskydende kontingent 
refunderes ikke. Manglende 
betaling af kontingent 
medfører automatisk 
ophævelse af medlemskab 
efter 2 måneder. 

Medlemskabet ophører 1 
måned efter manglende 
betaling. 

Udmeldelse af klubben kan ske 
skriftligt med 1 måneds varsel. 
Eventuelt overskydende 
kontingent refunderes ikke. Mang-
lende betaling af kontingent medfø-
rer automatisk ophævelse af med-
lemskab efter 1 måned. 

 
Forslaget blev enstemmigt vedtaget af repræsentantskabet.  
 

K.  Eventuelt 

 Udstationeringsaftale: 
Bjarne Wohlfahrt fra DKK Kreds 5. Opfordring til revision af kontrakten, så der er bedre mulighed for at op-
drættere kan komme ud af en udstationeringsaftale når der opstår uoverensstemmelser mellem parterne.  
 
Medlemskab 
Rikke Wind fra Dansk Retriever Klub ønskede at få oplysning om de nye medlemskaber.  
Jens Glavind redegjorde for at den 1/6 eller 1/7 træder det nye medlemskab i kraft og at bestyrelsesmed-
lemmer skal have sølvmedlemskab, for at være gældende. De nuværende medlemskaber af DKK er sva-
rende til kommende sølvmedlemskab.  
 
Træning og medlemskab 
Pia Storm Pedersen fra DKK Kreds 5 oplyste, at de har et problem med en forening afholder prøver i DKK’s 
navn, selv om de ikke er en forening under DKK.  
Pudelklubben ønsker at udtagelsesprøver til DM i rally kan opnås hos specialklubber. 
 
Skuer 
Pia Nissen fra Dværgschnauserklubben. Ytrede ønske om, at der afholdes færre skuer, og at der præmieres 
på en anden måde end til FCI’s udstillinger.  
Der var hovedsageligt en holdning fra salen, at der ikke skal skrues ned for antallet af skuer og ændring af 
præmieringerne.  
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Der har ikke været forandringer af antallet af udbudte skuer og deltagere siden 2018.  
 
Dommeretik 
Helle Priess Dansk/Svensk Gårdhundeklub. Opfordrede til, at udstillingsdommere bliver bedre til dommer-
etik, at dommerne udtaler sig pænt og taler pænt på udstillinger. 
Lise Møller Frandsen svarede, at Eksteriørdommerudvalget behandler klager, hvis der sker uheldige episo-
der.  
 
Guldmedlemskab 
Der var spørgsmål til hvad der forventes af kredsene. Behandles på kredsmødet søndag den 23/3-2025.  
 
Købsaftaler 
Marie Mille Springer fra Specialklubben for Continental og Old English Bulldog spurgte til anvendelse af 
købsaftaler mellem forbruger og erhvervsdrivende. Der blev redegjort for forskellene fra panelet. 
 
Jørgen Hindse meddelte, at bestyrelsen er konstitueret med:  

• Jørgen Hindse som formand 
• Lise Møller Frandsen som næstformand 
• Helle Bekker som kasserer.  

 
Referat godkendt den 16/4-2025 af dirigenten 

Michael Johannesen 


